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Írásbeli választ igénylő kérdés

Dr. Kövér László úrnak
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 46/1994 .
(IX.30.) OGY határozat 91 . § (1) bekezdése alapján „Miért lenne igazságtalan a
közfoglalkoztatási bér minimálbér szintjére emelése, vagy ahhoz közelítése?” címmel
írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltán emberi er őforrás
miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány eddigi kommunikációja szerint a közfoglalkoztatási bér minimálbér alatti
összegének oka az, hogy a kormány ösztönözni szeretné a közfoglalkoztatásban részt vev őket
a magasabb bérrel járó piaci munkavállalásra, azaz a közmunkából való kilépésre. A
közfoglalkoztatási törvény vitájában ezt maga Pintér Sándor belügyminiszter fogalmazta meg :
„Mindenkinek nagyobb esélyt kell adni a munkanélküliek közül a piacgazdaságba val ó
visszatérésre, a munkaerőpiacra való visszatérésre. És hangsúlyozom, hogy a munkájukér t
bért kapjanak, ne segélyt . A bér kevesebb legyen, mint a piaci minimálbér, de több legyen ,
mint a segély.”

Nem teljesen konzevens módon, de az is elhangzott már többször egyes kormányzat i
szereplők részéről, hogy bár a kormány kívánatosnak tartaná a magasabb béreket a
közfoglalkoztatásban, az ország jelenlegi gazdasági helyzete nem teszi lehetővé a
közmunkabér — akár a minimálbér szintjére — való emelését .

Kovács Zoltán társadalmi felzárkózásért felelős államtitkár nemrég egy lapnak adot t
interjúban újabb érvvel állt elő . Álláspontja szerint „a társadalmi igazságosság nem nagyon
tenné lehetővé, hogy a piaci viszonyok között adott minimálbérhez közelít ő, vagy azt
meghaladó legyen a közmunkabér Magyarországon” . A kormány eddigi kommunikációja a
közmunkabér mértékének piaci munkavállalásra ösztönző szerepére hivatkozott, a társadalmi
igazságosság eddig tehát nem jelent meg az érvek között.



Mindezek miatt az lenne a kérdésem Önhöz, hogy pontosan milyen okból mondana ellent a
társadalmi igazságosság elvének a közfoglalkoztatási bér minimálbérhez közelítése, vag y
annak szintjére emelése?

független képviselő
(LMP)

Megtisztelő válaszát előre is köszönjük.

Budapest, 2013 . július 31 .
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